
          
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 
 

LATVIJAS REPUBLIKA 
VALKAS NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ.Nr.90009114839, Norēķinu konts LV16UNLA0050014283134, AS SEB banka, kods UNLALV2X  
Semināra iela 9, Valka, Valkas novads, LV-4701, tālr.64722238, E-pasts: novads@valka.lv 

 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA KOMITEJAS  
 

SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 

 
2023.gada 16.martā          Nr.3 
 
Sēde sasaukta pulksten 10:00 
Sēde atklāta pulksten 10:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2. stāva zālē 
Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts 

Sēdi vada:   Gita Avote – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja 
 
Sēdi protokolē: Ilva Asejeva – pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 
 
Sēdē piedalās 

deputāti: Unda Ozoliņa – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja vietniece 
Andris Dainis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis  
Vents Armands Krauklis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Guntis Albergs – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Sandra Pilskalne – Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekle 
 

Sēdē nepiedalās:  Vilmārs Vesingi – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
 
Sēdē piedalās:  Agnis Birkavs – pašvaldības domes deputāts  
 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 
   Gints Stālmeisters – Izpilddirektora vietnieks 
   Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja 
   Ieva Bērziņa – Juridiskās nodaļas vadītāja 

Ivo Leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Dace Pūce – Elektronisko plašsaziņas līdzekļu speciāliste (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā) 

Rolands Rastaks – Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs  
Toms Simtiņš – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Ligita Sīmane – Valkas pagasta pārvaldes vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 
Līga Tetere – Valkas novada Centrālās bibliotēkas direktore 
Baiba Karpova – Turnas tautas nama vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Sniedze Ragže – Valkas Mākslas skolas direktore 
Inta Markova – Personāla nodaļas speciāliste 
Lilita Kreicberga – Valkas Jāņa Cimzes ģimnāzijas direktore (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā) 
 

I.Grandava ierosina darba kārtībā iekļaut informatīvo jautājumu “Par budžeta grozījumiem”, kā arī 
komitejas locekle U.Ozoliņa ierosina iekļaut informatīvo jautājumu “Par Eiropas dienu”. 
 
Darba kārtība: 
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1. Par papildus līdzekļu piešķiršanu Turnas tautas namam 

2. Par grozījumiem Valkas novada Centrālās bibliotēkas nolikumā 

3. Valkas novada izglītības iestāžu administrācijas lietvedības atbalsta izvērtējums 

Informatīvie jautājumi 

4. Par skolu tīklu 

5. Par eksāmenu un izglītības dokumentu izsniegšanas nosacījumiem 2023.gadā 

6. Par budžeta grozījumiem 

7. Par Eiropas dienu 

 

Deputāti, atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, 
G.Albergs, S.Pilskalne), PRET – nav, ATTURAS – nav, apstiprina Valkas novada pašvaldības Izglītības, 
kultūras un sporta komitejas sēdes Nr. 3 darba kārtību. 

 
 

1.§ 
Par papildus līdzekļu piešķiršanu Turnas tautas namam 

_______________________________________________________________________ 

(G.Avote, V.A.Krauklis, I.Grandava, U.Ozoliņa, G.Albergs, S.Pilskalne) 

 
Ziņo, izklāstot iesnieguma (pielikumā) saturu, B.Karpova 
Debatē: G.Avote, V.A.Krauklis, I.Grandava, U.Ozoliņa, G.Albergs, S.Pilskalne 
V.A.Krauklis aicina piesaistīt pasākuma atbalstam vietējos uzņēmējus, zemniekus, līdzīgi kā tas notiek 
Kārķu Meža dienās. B.Karpova papildina, ka gatavojas rakstīt projektu iesniegšanai Valsts kultūrkapitāla 
fondam par šo pasākumu. 
U.Ozoliņa vēlas precizēt, vai budžetā bija ieplānoti līdzekļi pasākumam, uz ko I.Grandava atbild noliedzoši. 
S.Pilskalne jautā par biļešu cenu un izsakās par pagājušajā gadā novēroto šajā pasākumā. 
A.Birkavs jautā, cik pagājušajā gadā tika iekasēts biļetēs, uz ko B.Karpova atbild, ka apmēram 3000,00 
EUR, bet piebilst, ka bija arī ielūgumi. 
V.A.Krauklis papildina, ka nākotnē ir plānots katrā pagastā veidot gada zīmīgo pasākumu un ir jārēķinās, 
ka šāda veida pasākumi ir salīdzinoši dārgi, bet uz šo pasākumu pēc būtības no pašvaldības budžeta, 
noņemot ieņēmumus, ir nepieciešami aptuveni 7000,00 EUR. I.Grandava gan paskaidro, ka budžeta 
grozījumos jāiekļauj 14000,00 EUR un tad, kad izpildīsies ieņēmumi, tad šī summa samazināsies. 
V.A.Krauklis uzskata, ka, paziņojot, ka līdzekļi būs, nemotivē meklēt papildus līdzekļu piesaisti. 
G.Avote pauž pagasta iedzīvotāju viedokli, proti, ka parasti iedzīvotājiem vajag uz kapu svētkiem koncertu 
un balli. Notiek diskusija par pasākuma nozīmi un nepieciešamību. B.Karpova ierosina, ka šis varētu būt 
piecgades pasākums, lai nerastos apnikums. U.Ozoliņa piekrīt B.Karpovas ierosinājumam, un izsaka 
savus novērojumus pagājušā gada pasākumā, kā arī norāda, ka lieli pasākumi piesaista viesus, kas atstāj 
pienesumu novadā.  
G.Albergs arī izsakās par pasākumu pagājušajā gadā un uzskata, ka vajadzētu pārskatīt biļešu cenas 
samērīgumu un, iespējams, dalīt biļetes cenu uz pusēm. S.Pilskalne arī aicina pārdomāt biļetes cenas 
samērīgumu, sadalot piemēram biļešu cenas par konkrētiem pasākumiem. U.Ozoliņa arī ierosina pārskatīt 
biļešu cenas, uz ko V.A.Krauklis atbild, ka pasākumam ir darba grupa, kura noteikti ņems vērā 
izskanējušos ierosinājumus, bet tas nemaina pašvaldības dotācijas lielumu.  
G.Albergs aicina padomāt, vai Ivo Fomins būtu tas mākslinieks, kuru aicināt, jo viņam jau ir paredzēti 28 
koncerti visā Latvijā šogad. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai Finanšu komitejā. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, G.Albergs, S.Pilskalne), PRET 

– nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Atbalstīt Ērģemes pilsdrupu 700.gades svinību pasākumu “Senatnes spogulī” 2023.gada 29.jūlijā.  
2. Piešķirt papildus finanšu līdzekļus EUR 14 924 (četrpadsmit tūkstoši deviņi simti divdesmit četri 

euro un 00 centi) Turnas tautas namam, iekļaujot tos 2023.gada pašvaldības budžeta grozījumos. 
3. Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā. 

 

 

2.§ 
Par grozījumiem Valkas novada Centrālās bibliotēkas nolikumā 

_______________________________________________________________________ 

(G.Avote, I.Bērziņa, U.Ozoliņa, V.A.Krauklis) 



3 
 

Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, L.Tetere 
Debatē: G.Avote, I.Bērziņa, U.Ozoliņa, V.A.Krauklis 
L.Tetere paskaidro, ka, mainoties likumam, grozījumus nolikumā nebūtu lietderīgi veikt, bet tiks sagatavots 
nolikums jaunā redakcijā. 
I.Bērziņa informē par tehnisko procesu, kā turpmāk tiks sakārtoti grozījumi, kas būtu veicami normatīvajos 
aktos, kas izdoti uz likuma “Par pašvaldībām” pamata un piebilst, ka šajā gadījumā komitejas locekļiem 
būtu jālemj, vai piedāvātos grozījumus iekļaut nolikuma jaunajā redakcijā. 
L.Tetere, iepazīstinot komitejas locekļus ar sagatavoto prezentāciju, demonstrē, kā mainījies bibliotēkas 
logo izskats gadu gaitā, papildinot ar skaidrojumu par krāsu un simbolu nozīmi. 
U.Ozoliņa iesaka, ka vajadzētu izstrādāt novada brenda zīmola aprakstu. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, G.Albergs, S.Pilskalne), PRET 

– nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Apstiprināt logo iekļaušanu Valkas novada Centrālās bibliotēkas nolikumā. 
2. Uzdot Valkas novada Centrālās bibliotēkas direktorei sagatavot Valkas novada Centrālās 

bibliotēkas nolikumu jaunā redakcijā apstiprināšanai domes sēdē. 
 

 

3.§ 
Valkas novada izglītības iestāžu administrācijas lietvedības atbalsta izvērtējums 

_______________________________________________________________________ 

(G.Avote, I.Grandava, V.A.Krauklis, A.Birkavs, U.Ozoliņa, G.Albergs) 

 
Ziņo, izklāstot veiktā izvērtējuma (pielikumā) saturu, R.Rastaks 
Debatē: G.Avote, I.Grandava, V.A.Krauklis, A.Birkavs, U.Ozoliņa, G.Albergs 
R.Rastaks paskaidro, kā tika veikts skolu aptaujas process. Norāda arī, ka šis izvērtējums bija 
nepieciešams, lai konstatētu, vai Valkas novada bērnu-jaunatnes sporta skolā ir nepieciešama amata vieta 
“Lietvedis”, jo līdz šim šīs funkcijas veica skolas direktore un direktores vietniece. Turpinot, nosauc 
komisijas secinājumus un priekšlikumus un norāda, ka būtu nepieciešams noteikt lietvedības amata algu 
atbilstoši amatu saimei, grozīt lielo skolu lietvežu amata nosaukumus. Norāda, ka sporta skolā ir 
nepieciešama amata vieta “Lietvedis” ar slodzi 0,5 likmi. Aicina komitejas locekļus izlemt, vai sagatavotā 
5.tabula būtu par pamatu izmaiņām amatu sarakstos. 
I.Grandava informē par šo izmaiņu ietekmi uz pašvaldības budžetu, kas būtu 6892,00 EUR apmērā.  
A.Birkavs jautā, vai, palielinot algas un, veidojot jaunu amata vietu, neveidosies disbalanss ar kopējo amatu 
trepi. R.Rastaks paskaidro, ka algu minimums līdz 2027.gada 1.janvārim pēc jaunā atlīdzību likuma 
normām būs jāsasniedz un šis varētu būt sākums. V.A.Krauklis papildina, ka jau budžeta diskusijās tika 
dots uzdevums izvērtēt skolu lietvežu darbu un kad būs papildus finansējums no valsts, tad par to lemt. 
Notiek diskusija. 
U.Ozoliņa ierosina, ka ar kaut ko būtu jāsāk, un vienīgais, kas neiekļaujas šajā tabulā, ir Mākslas skolas 
amats “Direktora palīgs”, kā arī izsaka viedokli par algu palielināšanas nepieciešamību kontekstā ar 
atlīdzības likumu. 
V.A.Krauklis uzskata, ka šodien būtu jālemj par lietvežiem un to atalgojumu un Mākslas skolas direktora 
vietnieka likmi.  
G.Avote, apkopojot diskusijās teikto, secina, ka komiteja vienojas, ka tiek izveidota amata vieta “Lietvedis” 
Sporta skolā ar 0,5 likmi, Ērģemes skolas un Valkas pirmskolas iestādes lietvežiem šogad tiek palielināta 
alga līdz 830,00 EUR, kā arī tiek palielinātas algas Mūzikas skolas un Interešu centra “Mice” lietvežiem līdz 
760,00 EUR un noteikta algas likme Sporta skolas lietvedim 760,00 EUR apmērā. 
G.Albergs ierosina Personāla nodaļas vadītājai sniegt citiem darbiniekiem informatīvu skaidrojumu, kāpēc 
tiek palielinātas algas lietvežiem. U.Ozoliņa papildina, ka Personāla nodaļa uz nākamo Finanšu komiteju 
sagatavos pārskatu par to, kā mūsu pašvaldība izskatās likuma ietvaros un, kas mums ir jāsasniedz līdz 
2027.gadam algu kontekstā. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, U.Ozoliņa, G.Albergs, S.Pilskalne), PRET 

– nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja 
N O L E M J : 
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1. Veikt grozījumus atbilstošajos amatu sarakstos, sagatavojot lēmuma projektu izskatīšanai domes 

sēdē. 

2. Informatīvi ziņot Finanšu komitejā par plānotajiem grozījumiem amatu sarakstos. 

3. Par lēmuma izpildi atbild Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs. 
 

S.Ragže uzstājas un paskaidro, kā veidojusies Mākslas skolas direktora palīga amata vieta. Iepazīstina ar 
viņas veikto analīzi, nosaucot katras skolas skolēnu skaita sadalījumu uz vienu darbinieku. 
U.Ozoliņa pauž savu viedokli, nepiekrītot S.Ragžes aprēķiniem, jo katrai skolai ir savas īpatnības, savas 
funkcijas un to salīdzināt nebūtu pareizi. V.A.Krauklis atgādina, kā tika veidots šis amats un noteikta 
atbilstoša alga, jo darbiniekam bija amata aprakstā noteikta projektu rakstīšanas funkcija, kas praktiski 
netiek veikta. 
Notiek diskusija par to, kādi pienākumi un ko faktiski dara direktora palīgs Mākslas skolā. 
G.Albergs izsaka neizpratni par direktores S.Ragžes satraukumu. 
U.Ozoliņa konstatē, ka pēc direktores teiktā sanāk, ka direktora palīgs veic mazkvalificētus darbus. 
S.Ragže nosauc pienākumus, ko veic direktora palīgs faktiski. 
V.A.Krauklis konstatē, ka līdz 2024.gada budžeta sarunām jāatceras, ka, izskatot algu paaugstināšanas 
iespējas, atkārtoti jāizvērtē šī amata nosaukums. 
U.Ozoliņa aicina direktori izvērtēt, vai direktora palīgs veic darbus, kas atbilst amata aprakstam, jo 
direktores nosauktie pienākumi neatbilst direktora palīga amata nosaukumam. 
Komitejas locekļi uzdod Mākslas skolas direktorei izvērtēt direktora palīga atbilstību amata nosaukumam 
uz 2024.gada budžeta sarunām. 

 
 

4.§ 
Par skolu tīklu 

_______________________________________________________________________ 

(G.Avote) 

 
Ziņo, izklāstot informatīvā materiāla (pielikumā) saturu, R.Rastaks 
Debatē: G.Avote, V.A.Krauklis 
R.Rastaks atgādina, ka esam Latvijā vislabāk sakārtotais skolu tīkls, un, pateicoties tam, mums tiek 

samazināta mērķdotācija. Informē, ka novada Ērģemes skola pēc parametriem ir likvidējamo skolu skaitā. 

V.A.Krauklis uzstājas un paskaidro, kāda ir valsts nostāja šajā jautājumā un informē par kopējo nostāju 

Pašvaldību savienībā. 

A.Birkavs jautā, ja gadījumā likvidēs Ērģemes skolu, vai visus bērnus varēs izvietot Valkas ģimnāzijā, uz 

ko R.Rastaks atbild, ka kaut kā tas būs iespējams, bet izglītības kvalitāte noteikti kritīsies un ņemot par 

piemēru citu novada skolu likvidācijas gadījumus, likvidēto skolu skolotāji neizvēlas pāriet uz lielām skolām, 

bet aiziet citur strādāt, kas arī nav ieguvums kopumā. 

Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekļi informāciju pieņēma zināšanai.  
 

 

5.§ 
Par eksāmenu un izglītības dokumentu izsniegšanas nosacījumiem 2023. gadā 

_______________________________________________________________________ 

(G.Avote) 

 
Ziņo, izklāstot informatīvā materiāla (pielikumā) saturu, R.Rastaks 
Debatē: G.Avote 
R.Rastaks informē par skolu eksāmenu norisi, kārtību un vērtēšanas sistēmu.  

Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekļi informāciju pieņēma zināšanai. 

 

R.Rastaks informē par izaicinājumiem, kas saistīti ar Dziesmu svētku organizēšanu, tas ir, intensīvi tiek 

meklēta persona vai uzņēmums, kas nodrošinātu drošību novada Dziesmu svētku dalībniekiem Rīgā, kā 

arī nosauc izmaksas uz tirdzniecības vietas nomu lietišķās mākslas telts izvietošanai svētku laikā, no kuras, 

iespējams, būs jāatsakās, nesamērīgi augsto izmaksu dēļ. Informē arī par novada vizuālo identitāti, kā mēs 

sevi pozicionēsim svētku gājiena laikā. 
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6.§ 
Par budžeta grozījumiem 

_______________________________________________________________________ 

 

I.Grandava informē, ka laikā, kad bija budžeta diskusijas, tika saņemts iesniegums no Mākslas skolas 

direktores S.Ragžes par viesu uzņemšanu no Ibilinas, kam būtu nepieciešami papildus līdzekļi, 

paskaidrojot, ka pie budžeta sarunām šie finanšu līdzekļi netika iekļauti, bet ir zināms, ka augusta mēnesī 

šie viesi ieradīsies Valkā. S.Ragže papildina, ka šī vizīte jau bija plānota pirms Covida-19 laika un kopā 

jāuzņem 15 dalībnieki.  

V.A.Krauklis izsakās par pieredzes apmaiņas braucienu nozīmi un ierosina paredzēt šos līdzekļus, jo 

pieredzas apmaiņa ir nepieciešama un aicina paredzēt vismaz 2000,00 EUR.  

Notiek diskusija, kuras laikā izskan doma izmitināt viesus pie ģimenēm un piešķirt skolai 1000,00 EUR. 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja vienojas piešķirt papildus finanšu līdzekļus 1000,00 EUR apmērā 
Mākslas skolas budžetā, iekļaujot tos 2023.gada pašvaldības budžeta grozījumos un meklējot alternatīvās 
iespējas viesu izmitināšanai, uzrunājot novada iedzīvotājus izmitināt savās mājās viesus no Ibilinas.  
 

I.Grandava informē, ka Dziesmu svētkiem nepieciešamā summa, kas būtu iekļaujama budžeta grozījumos, 

ir 8098,00 EUR. Notiek diskusija par izmaksām. 

Komitejas locekle U.Ozoliņa balsošanā nepiedalās. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 5  deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, G.Albergs, S.Pilskalne), PRET – nav, 

ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

Atbalstīt papildus finanšu līdzekļu 8098,00 EUR (astoņi tūkstoši deviņdesmit astoņi euro un nulle 
centi) apmērā piešķiršanu novada Dziesmu svētku kolektīviem, iekļaujot tos 2023.gada 
pašvaldības budžeta grozījumos. 

 

I.Grandava informē, ka Robežtirgus norises nodrošināšanai budžetā paredzēti 4850,00 EUR.  

 

U.Ozoliņa informē par Eiropas dienas atzīmēšanas idejām. 

 

Sēde slēgta pulksten 12:10 
 
 
Sēdes vadītājs        Gita Avote 
 

 
Protokolēja        Ilva Asejeva 
 

 


